存在多处图像与其他论文相似及不适当引物等问题！广西医科大学第一附属医院论文遭撤稿
洞察学术2025-03-22 09:30:41澳大利亚
近日，一篇发表在Journal of experimental & clinical cancer research : CR (2019) 期刊上的标题为"Lnc-PDZD7 contributes to stemness properties and chemosensitivity in hepatocellular carcinoma through EZH2-mediated ATOH8 transcriptional repression “Lnc-PDZD7 通过 EZH2 介导的 ATOH8 转录抑制促进肝细胞癌的干性和化学敏感性（doi: 10.1186/s13046-019-1106-2）的研究论文被Actinopolyspora biskrensis 等知名学者指出如何解释非常相似但不完全相同的菌落模式等问题。该论文由来自广西医科大学第一附属医院肝胆外科；徐州医科大学附属医院普通外科的作者Yi Zhang , Bo Tang , Jun Song , Shuiping Yu , Yang Li , Huizhao Su , Songqing He共同完成。

通讯作者：Bo Tang（广西医科大学第一附属医院肝胆外科）Songqing He（广西医科大学第一附属医院肝胆外科）
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2022年12月 Hoya camphorifolia 在pubpeer上提出以下质疑：
[image: ]
如何解释非常相似但不完全相同的菌落模式？
· [左]图 3C,G。
· [右]图 8A 来自“肝癌中δ阿片受体的上调促进体内和体外肝癌进展”（Tang et al 2013）。
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更新：又发现了！图 2E 来自“二甲双胍通过抑制 YAP 介导肝细胞癌对 5-氟尿嘧啶的敏感性”（Tian 等人，2016 年）
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· [左]图 4G,H 来自“PEA15 通过上调 ERK/MAPK 信号通路促进结直肠癌肝转移”（Tang et al 2019）。
· [右]图 1F 来自“m6 A 修饰介导的 CBX8 诱导通过上调 LGR5 来调节结肠癌的干性和化学敏感性”( Zhang et al 2019 )。
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更新：图 8a、b 来自“MicroRNA-644a 通过下调热休克因子 1 的表达促进肝细胞癌细胞凋亡”（Liang et al 2018）：
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2024年12月 Hoya camphorifolia在pubpeer上提出以下质疑：
图 4G 和图 6G。作者能否对重复的条带发表评论？
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2024年8月 Aphilanthops foxi 在pubpeer上提出以下质疑：
这篇论文是迄今为止发现的 100多篇报告使用不适当引物扩增 U6 snRNA（一种非编码 RNA，在定量 PCR 测定中通常被当作假定的“管家基因”）的文章之一。最常见的是，材料和方法部分列出的引物用于信使 RNA LSM5、LSM6 或 SNRNP27，而不是 U6。此外，这些文章的特点是呈现了错误引物的相同序列，尽管没有发现共同的商业来源，也没有原始论文被普遍引用为错误序列的来源。
由于十多年来不同的研究小组极不可能独立地犯下完全相同的错误，将 snRNA U6 与信使 RNA 混淆，然后针对错误的目标设计完全相同的引物（每个目标可能有数百或数千个引物对），因此这些论文可能还有其他共同点。
我在该组的许多论文中观察到了以下一项或多项特征。请注意，并非所有论文都具有所有共同的特征，并且某些论文可能不具备此列表中的任何特征：
1. 大多数论文描述了 microRNA、lncRNA 和/或 circRNA 对特定“轴”或通路的调控。
2. 许多论文除了 U6 之外，针对其他目标的 qPCR 引物也存在问题。
3. 许多与 miRNA 相关的论文并没有描述 miRNA 特异性 cDNA 生成步骤（这是 miRNA 测量的必要前提），或者没有显示出对引物水平的 miRNA 特异性检测存在混淆的证据。
4. 许多论文仅仅选择一两个目标（如 miRNA 的信使 RNA 目标或环状 RNA 的 miRNA 目标）进行研究，几乎没有或根本没有理由，即使预测软件包返回数百或数千种可能性。
5. 有些论文难以置信地报道了在生物体和/或组织中测量和操纵 microRNA，而实际上这些 microRNA 并不存在。例如，在啮齿动物心脏中研究灵长类动物特异性或胎盘特异性 microRNA。
6. 一些论文已被撤回，许多论文在 PubPeer 上都有与引物无关的评论，其中许多与明显的图像重复有关。
7. 许多论文遵循一些人认为的可识别的图形模式和/或图形面板和/或方法和插图的常见应用。
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2025年3月 Hoya camphorifolia 在pubpeer上提出以下质疑：
2025 年 3 月 21 日撤回。
主编已撤回此文章。本文发表后，有人担心文章中的图像与之前发表的文章 [1] 相似。作者无法根据要求提供原始数据以供进一步验证。
因此，主编不再相信本研究提出的结果和结论。
· 2F 和 6G 之间的相似之处；
· 2G和4F之间的相似之处；
· 3B和3F之间的相似之处；
· 4G和6G之间的相似之处；
· 3C和3G与[1]中图8A的相似之处。
Bo Tang, Yi Zhan和Songqing He同意撤回此文章。Jun Song未就此撤回向编辑/出版商做出回应。出版商无法找到李阳、余水平和苏慧昭的当前电子邮件地址。
参考
· [1] 撤回文章：Tang, B., Li, Y., Yuan, S., Tomlinson, S., & He, S. (2013)。肝癌中δ阿片受体的上调在体外和体内均促进肝癌进展 Retraction in / https://doi.org/10.3892/ijo.2023.5504。国际肿瘤学杂志，43，1281–1290。https ://doi.org/10.3892/ijo.2013.2046
PubPeer 上的 5 条评论（作者：Hoya Camphorifolia）
[image: ]
信息链接：
https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/30786928/
https://pmc.ncbi.nlm.nih.gov/articles/PMC6381703/
https://pubpeer.com/publications/7DF6D68031DA70178C417D86FD8180#5

免责声明：
本文所涉及的信息均来自公开的学术网站和相关资料，力求内容准确可靠，但无法对其完整性、真实性或时效性作出绝对保证，仅供学术参考。如发现内容存在问题或有纰漏之处，请及通过私信联系我们(QQ: 3926830335)，以便及时核实和修正。
#广西医科大学第一附属医院
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o [left] Fig 4G,H from "PEA15 promotes liver metastasis of colorectal cancer by upregulating the
ERK/MAPK signaling pathway" (Tang et al 2019).

 [right] Fig 1F from "m6 A modification-mediated CBX8 induction regulates stemness and
chemosensitivity of colon cancer via upregulation of LGR5" (Zhang et al 2019).
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image6.png
UPDATE: Fig 8a,b from "MicroRNA-644a promotes apoptosis of hepatocellular carcinoma cells by

downregulating the expression of heat shock factor 1" (Liang et al 2018):
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Fig 4G and Flg 6G. Could the authors comment on the duplicated band?
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This paper is one of more than 100 articles identified so far that report using inappropriate primers to
amplify the U6 snRNA, a noncoding RNA, usually as a putative "housekeeping gene" in quantitative PCR
assays. Most commonly, the primers listed in the materials and methods sections are for messenger RNAs
LSM5, LSM6, or SNRNP27, not for U6. Furthermore, these articles are distinguished by presenting identical
sequences for the incorrect primers, even though no common commercial source was identified and no
original paper was commonly cited as the source for the incorrect sequences.

Since it is highly unlikely that different groups, over more than a decade, would independently make exactly
the same mistake of confusing snRNA U6 with a messenger RNA and then design exactly the same primers to
that wrong target (out of hundreds or thousands of possible primer pairs per target), there may be other

common elements to these papers.

I have observed one or more of the following in many of the papers in this group. Please note that not all
elements are common to all papers, and some papers may not be characterized by anything on this list:

-

. Most papers describe microRNA, IncRNA, and/or circRNA regulation of a specified "axis" or pathway.
. Many papers have problems with gPCR primers for targets in addition to U6.

w N

. Many miRNA-related papers do not describe a miRNA-specific cDNA generation step, a necessary
precursor to miRNA measurement, or show evidence of confusion about miRNA-specific assays at the
primer level.

4. Many papers choose just one or two targets (like messenger RNA targets for miRNAs or miRNA targets

for circular RNAs) for investigation with little or no justification, even when prediction software

packages return hundreds or thousands of possibi
. Some papers implausibly report measuring and manipulating a microRNA in an organism and/or tissue
in which that microRNA does not exist. For example, studying a primate-specific or placenta-specific
microRNA in the rodent heart.
. Some papers have been retracted, and many papers have non-primer-related comments on PubPeer,
many related to apparentimage duplications.

es.

@

o

~

. Many papers follow what some might consider a recognizable pattern of figures and/or figure panels
and/or common applications of methods and illustrations.
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Retracted 21 March 2025.

The Editor-il
regarding similarities of images within the article and previously published article [1]. The authors were

-chief has retracted this article. Following this article’s publication, concerns were raised

unable to provide raw data for further validation upon request.
The Editor-in-Chief therefore no longer has confidence in the results and conclusions presented in this study.

* Similarities between 2F and 6G;
* Similarities between 2G and 4F;
* Similarities between 3B and 3F;
* Similarities between 4G and 6G;
* Similarities of 3C and 3G with Fig. 8A of [1].

Bo Tang, Yi Zhang, and Songging He agree to this retraction. Jun Song did not respond to the
editor/Publisher regarding this retraction. The Publisher is unable to find the current email addresses of

Yang Li, Shuiping Yu and Huizhao Su.
References

o [1] Retracted Article: Tang, B., Li, Y., Yuan, S., Tomlinson, S., & He, S. (2013). Upregulation of the & opioid
receptor in liver cancer promotes liver cancer progression both in vitro and in vivo Retraction in
/https://doi.org/10.3892/ij0.2023.5504. International Journal of Oncology, 43, 1281-1290.
https://doi.org/10.3892/ij0.2013.2046

5 comments on PubPeer (by: Hoya Camphorifolia)
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Lnc-PDZD7 contributes to stemness properties and chemosensitivity in
hepatocellular carcinoma through EZH2-mediated ATOHS transcriptional
repression
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o [left] Fig 3C,G.
 [right] Fig 8A from "Upregulation of the & opioid receptor in liver cancer promotes liver cancer
progression both in vitro and in vivo" (Tang et al 2013).
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UPDATE: Another sighting! Fig 2E from "Metformin mediates resensitivity to 5-fluorouracil in hepatocellular

carcinoma via the suppression of YAP" (Tian et al 2016)
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